

ناقلات تحقق صافي ربح بقيمة 857 مليون ريال قطري عن النصف الأول من عام 2026

الدوحة، قطر – 21 يوليو 2026: شركة قطر لنقل الغاز المحدودة ش.م.ق.ع (ناقلات) أعلنت شركة ناقلات عن نتائجها المالية الموحدة للنصف الأول من العام المنتهي في 30 يونيو 2026، حيث حققت الشركة صافي ربح بلغ 857 مليون ريال قطري، مقارنة بـ 860 مليون ريال قطري للفترة نفسها من العام 2025.

ومن جانبه، صرّح المهندس عبد الله فضالة السليطي، الرئيس التنفيذي لشركة ناقلات، قائلاً: "في ظل الأوضاع الراهنة في المنطقة وتداعياتها على أداء الأعمال، تأثر الأداء المالي لقطاع الخدمات البحرية لدينا بشكل كبير، إذ سجلت أنشطة إصلاح السفن والوكالة الملاحية وخدمات القطر البحري تراجعاً ملحوظاً. ومع ذلك، واصلنا الاضطلاع بدورنا الاستراتيجي في توفير خدمات نقل الغاز الطبيعي المسال لعملائنا، وبادرنا إلى اتخاذ تدابير حازمة لضبط التكاليف بما يحافظ على استقرار أنشطتنا الرئيسية ويضمن تحقيق أعلى مستويات الموثوقية لأسطولنا. وإننا نؤكد التزامنا الراسخ بخدمة عملائنا في مختلف الظروف".

وخلال الفترة نفسها، حصدت "ناقلات" على جائزة أفضل صفقة ائتمان صادرات في الشرق" من مجلة "Marine Money"، المزود العالمي الرائد لمعلومات تمويل قطاع الشحن البحري. وقد مُنحت هذه الجائزة تقديرًا لصفقة التمويل لشركة "ناقلات التقليدية" لـ 25 ناقلة غاز طبيعي مسال، وهي صفقة مالية بارزة تدعم برنامج توسيع الأسطول الذي تواصل الشركة تنفيذه وتعزز كذلك دورها الاستراتيجي في سلسلة قيمة الغاز الطبيعي المسال في دولة قطر".

وخلال النصف الأول من العام الجاري، واصلت شركة ناقلات مسيرتها في مواصلة إطلاق مبادراتها الاستراتيجية للنمو وبرنامج توسيع أسطولها، والذي يضم إجمالي طلبات بناء لـ 40 سفينة جديدة قيد الإنشاء في أحواض بناء السفن الرائدة في كوريا الجنوبية والصين. وطوال هذه الفترة، حقق برنامج بناء السفن الجديدة مجموعة من الإنجازات الإنشائية الرئيسية في أحواض بناء السفن التابعة له في كوريا الجنوبية، بما في ذلك فعاليات قص الفولاذ، ووضع العوارض الأساسية، وتدشين السفن لكل من ناقلات الغاز الطبيعي المسال التقليدية وناقلات غاز البترول المسال/الأمونيا. وتعكس هذه الإنجازات الزخم المتواصل لجدول تسليمات الشركة، حيث تسير عمليات تسليم السفن الجديدة الأولى على النحو الصحيح لتبدأ في وقت لاحق من عام 2026.

كما أدرجت "ناقلات" ضمن قائمة أكبر 100 شركة عامة من حيث القيمة السوقية في الشرق الأوسط لعام 2026؛ ما يبرز مكانتها بين الشركات الرائدة المدرجة في المنطقة وريادتها في قطاع الخدمات اللوجستية البحرية والخدمات اللوجستية المتعلقة بالطاقة. وقد رسخت الشركة تركيزها على تعزيز السلامة وتحقيق التميز والاستدامة في جميع عملياتها طوال هذه الفترة.

وتماشياً مع التزام شركة ناقلات بتطبيق أفضل الممارسات في علاقات المستثمرين، سوف تعقد الشركة اجتماع علاقات المستثمرين عبر الهاتف لمناقشة النتائج المالية للنصف الأول من عام 2026، وذلك يوم الأربعاء الموافق 22 يوليو 2026، في تمام الساعة 1:30 ظهراً بتوقيت الدوحة. وسوف يكون العرض التقديمي الخاص بهذا الاجتماع متاحاً على الموقع الإلكتروني للشركة قبل انعقاده. لمزيد من المعلومات عن تفاصيل الاتصال للمشاركة في الاجتماع عبر الهاتف، يُرجى زيارة الموقع الإلكتروني للشركة: www.nakilat.com.

-انتهى-

Nakilat Achieves QAR 857 million Net Profit for the First Half of 2026

Doha, Qatar – 21 July 2026: Qatar Gas Transport Company Q.P.S.C. (Nakilat) announced its consolidated financial results for the first half of the year ended 30 June 2026, with a net profit of QAR 857 million compared to QAR 860 million for the corresponding period in 2025.

Eng. Abdullah Al-Sulaiti, Nakilat's Chief Executive Officer, commented: "In light of the current situation in the region and its impact on business performance, our Marine Services segment was significantly affected, with ship repair, shipping agency, and towage services experiencing a noticeable decline. Despite these challenges, we continued to fulfil our strategic role in providing LNG shipping services to our customers and took decisive cost-control measures to maintain the stability of our core operations while ensuring the highest levels of fleet reliability. We remain steadfast in our commitment to serving our customers under all circumstances."

During this period, Nakilat was awarded the East Export Credit Deal of the Year by Marine Money, the world's leading provider of shipping finance information. The recognition was awarded for the Nakilat Conventional Inc. financing for 25 LNG Carriers, a landmark financing transaction supporting the Company's ongoing fleet expansion programme and its strategic role in Qatar's LNG value chain.

During the first half of 2026, Nakilat continued to advance its strategic growth initiatives and fleet expansion programme, which comprises a total orderbook of 40 newbuild vessels under construction at leading shipyards in South Korea and China. Throughout the period, the newbuild programme achieved a series of key construction milestones across its shipyards in South Korea, including steel-cutting, keel-laying, and vessel-launching events for both conventional LNG carriers and LPG/ammonia carriers. These milestones reflect the steady momentum of the Company's delivery schedule, with the first newbuild deliveries on track to commence later in 2026.

Nakilat was also recognized among Forbes Middle East's 100 Most Valuable Companies for 2026, reaffirming its standing among the region's leading listed companies and its leadership in the maritime and energy logistics sector. The Company maintained its unwavering focus on safety, excellence, and sustainability across its operations throughout the period.

In keeping with its commitment to exemplary investor relations, Nakilat will host a conference call to discuss the financial results for the first half of 2026 on **Wednesday, July 22, 2026, at 13:30 PM** (Doha Time). The conference presentation will be published on the Company's website prior to the call. For further information on Nakilat's conference call dial-in details, please visit the Company's website: www.nakilat.com.

-Ends